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Protokół Nr LXVIII.2023 

z LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Pilawie 

z dnia 17 sierpnia 2023 r. 

Sesja trwała od godziny 11:00 do godziny 11:50 

 

 

Ad. 1 Otwarcie Sesji. 

 LXVIII Sesję Rady Miejskiej w Pilawie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Pani D. Niemiec-Jóźwicka. Przewodnicząca powitała wszystkich zebranych na sesji, 

Burmistrza Miasta i Gminy Pilawa Panią A. Łubian, Skarbnika Panią J. Szostak, sołtysów i 

przewodniczących rad mieszkańców, kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, 

pracowników Urzędu Miasta i Gminy Pilawa oraz radnych Rady Miejskiej w Pilawie. 

 

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka stwierdziła 

prawomocność obrad. Na sesji nie było Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Pana G. 

Zakrzewskiego oraz radnego M. Zawadki. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zaproponowała zmianę porządku obrad polegającą na zdjęciu 

z porządku obrad punktu 5. „Podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta i Gminy Pilawa.” Wyjaśniła, że nadzór prawny ma 

zastrzeżenia co do przygotowanego projektu uchwały, natomiast osoba, która się tym zajmuje 

przygotowaniem uchwały przebywa teraz na urlopie i chciałaby doprowadzić sprawę do końca i 

prawdopodobnie na najbliższej sesji będziemy tę uchwałę podejmować.  

 

W wyniku dokonanych zmian porządek obrad LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Pilawie przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 2023 

rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2023-2037. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie sesji 

 

Ad.3 Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 

2023 rok. 

 Skarbnik Miasta i Gminy Pilawa Pani J. Szostak poinformowała, że w projekcie uchwały 

proponowane są następujące zmiany budżetu Miasta i Gminy Pilawa: 

Po stronie dochodowej: 

 wprowadzamy środki z Funduszu Pomocy na potwierdzenie tożsamości i wprowadzenie 

danych do rejestru -14,94 zł 

 wprowadzamy środki na wypłatę odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku VAT - 

5.104,57 zł  

 aktualizujemy plan dochodów do wysokości wpływów.  

 Jednocześnie jesteśmy po rozstrzygnięciu przetargów na dwie drogi, które są dofinansowane z 

FOGR - na drogę w Jaźwinach i na ul. Słoneczną w Puznówce. W związku z tym, że przetarg na drogę 
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w Jaźwinach wszedł taniej niż założono we wniosku, a jednocześnie przetarg na drogę w Puznówce 

wyszedł drożej, Pani Burmistrz zawnioskowała do Urzędu Marszałkowskiego, który swoją decyzją 

wyraził zgodę, i dzięki temu przesuwamy środki z drogi w Jaźwinach na drogę w Puznówce w kwocie  

48 723zł, tym samym zmniejszamy wartość zadania Przebudowa drogi gminnej w m. Jaźwiny o tę 

kwotę. Ponadto po stronie wydatków w dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

udziela się dotacji celowych dla Ochotniczych Straży Pożarnych, są to dotacje na zabezpieczenie 

wkładu własnego dla dotacji, jakie otrzymały nasze straże z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska: 

 dla OSP Gocław - 1.640,00 zł 

 dla OSP Pilawa - 1.653,74 zł  

 dla OSP Puznówka - 1.650,00 zł 

W dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększamy wartość zadania pn. „Budowa 

altany w m. Jaźwiny" - 10.000,00 zł. W dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmieniamy 

nazwę zadania i obecnie zadanie będzie nazywało się „Projekt budynku Kultury w m. Trąbki - 

Dokumentacja projektowa w celu budowy budynku Domu Kultury w Trąbkach". Zmiana zadania 

wynika z dostosowania nazwy do wymogów Ministerstwa Kultury, które jest jednostką dotującą. 

Jednocześnie dokonujemy zmian w planie wydatków w celu prawidłowej realizacji zadań. 

 Skarbnik poinformowała również, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej, wprowadzamy 

nowe przedsięwzięcie „Modernizacja zbiorowej mogiły powstańców z 1863 r.”, jest to zadanie, na 

które środki otrzymaliśmy w ramach Programu Odbudowy Zabytków. Zadanie będzie realizowane w 

2024r., ale, żeby móc przeprowadzić przetarg, musimy to zadanie wprowadzić na 2024 rok. 

Jednocześnie zwiększamy wartość przedsięwzięcia „Rozbudowa i przebudowa Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Gocławiu - etap II i etap III" na kwotę 8 200 000 zł, z realizacją w latach 2023 i 2024, 

kwota ta wynika z otwartego przetargu.  

Radny T. Przybysz zapytał czy zmniejszenie kwoty na budowę drogi w Jaźwinach wynika ze 

skrócenia długości jaki będzie remontowany? 

Burmistrz wyjaśniła, że zasadą w Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych jest składanie wniosku 

na określony odcinek. Składamy wniosek na to co nas interesuje, przy założeniu, że dofinansowanie 

wynosi 50/50. Wystąpiliśmy o kwotę zgodną z kosztorysem, natomiast z ogłoszonego przetargu 

wyszły nam kwoty niższe niż zakładaliśmy, co oznacza, że zmniejszając nasze środki, musimy 

również zmniejszyć kwotę dotacji. Zostało ok. 50.000 zł i te pieniądze musielibyśmy zwrócić do 

Urzędu Marszałkowskiego, bo na nic innego nie możemy ich wydać. Zakresu robót nie zmniejszamy, 

droga będzie zrobiona w całości, many już wybranego wykonawcę. Ponieważ można było złożyć dwa 

wnioski do tego programu, złożyliśmy drugi wniosek na ul. Słoneczną w Puznówce od S17. Tam 

dostaliśmy mniej, wobec tego w porozumieniu z Panią Marszałek J.E. Orzełowską, wystąpiła do 

Zarządu Województwa Mazowieckiego, żeby zaoszczędzoną kwotę z Jaźwin przerzucili nam na nasze 

kolejne zadanie zgłoszone do tego programu. Te pieniądze i tak były dla nas przeznaczone, a mamy co 

za nie wykonać, bo mamy drugie zadanie, stąd Zarząd Województwa wyraził zgodę i te pieniądze, 

które pozostały z zadania w Jaźwinach przekładamy na zadanie realizowane w Puznówce. Tym 

samym pomniejszymy swój udział, który i tak wynosi więcej niż 50%. 

Wobec wyczerpania pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-

Jóźwicka poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXVIII.455.2023 w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 2023 rok. 

 Uchwała została podjęta jednogłośnie. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

 

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2023-2037. 

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXVIII.456.2023 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pilawa na lata 2023-2037. 



  

3 

 

 Uchwała została podjęta jednogłośnie. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

 

Ad.5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Uwag do protokołu nie zgłoszono. Protokół został przyjęty 11 głosami za przy dwóch 

wstrzymujących. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 6 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 Burmistrz Miasta i Gminy Pilawa Pani A. Łubian poinformowała, że zakończone zostało 

ponad roczne zadanie związane z budową kanalizacji sanitarnej w Lipówkach. To zadanie było 

realizowane przy współfinansowaniu środkami z Polskiego Ładu. Inwestycja kosztowała ponad 6mln 

zł. W ramach zadania wykonane były nieduże odcinki wodociągu w Pilawie, budowaliśmy kanalizację 

w Lipówkach na części nowych ulic, ale głównym zadaniem była budowa kanalizacji na Zaszosiu. W 

ramach tej inwestycji wybudowaliśmy również kanał do Puznówki, ponieważ przed nami jest budowa 

drogi Puznówka-Wygoda, więc żeby nie wchodzić w tę drogę w czasie budowy, już mamy na tym 

etapie kanał wykonany. Ponadto w opracowaniu jest projekt budowy kanalizacji sanitarnej w m. 

Puznówka, więc w każdej chwili projektanci mogą zaglądać do mieszkańców, aby uzgadniać przebieg 

przyłączy. Projektanci powinni mieć upoważnienia i legitymować się odpowiednim dokumentem, że 

działają na rzecz Miasta i Gminy Pilawa. Planowaną budowę kanalizacji zakończyliśmy, są już 

protokoły odbioru. Występujemy z wnioskami o płatność, wypłaciliśmy swoje środki wykonawcy, 

natomiast na pozostałe musimy poczekać na wypłacenie środków przez Bank Gospodarstwa 

Krajowego.  

 Burmistrz stwierdziła, że jeśli chodzi o zamówienia publiczne, to ten rok jest trudny i jest 

problem z wyborem wykonawców i na niektóre zadania, pomimo kilkukrotnego ogłaszania nie 

możemy wybrać wykonawców. Z tego co słyszymy, nie ma ludzi do pracy. Natomiast udało nam się 

wybrać wykonawcę na zadanie pn. „Budowa i przebudowa sieci dróg na terenie Miasta i Gminy 

Pilawa”. W dniu 01.08.2023 zawarto umowę o wartości 8 527 931,63zł z PPHU BOGMAR 

Bogusława Kałęcka. Odbyło się juz spotkanie z wykonawcą, podczas którego rozmawialiśmy na temat 

wejścia na teren gminy. Niedługo rozpoczną realizację wszystkich dróg i ulic, o których 

rozmawialiśmy, które były zgłoszone do wniosku. Został również wybrany wykonawca na zadanie pn. 

„Przebudowa drogi gminnej w m.Puznówka”. W dniu 04.08.2023 zawarto umowę o wartości 

458 901,12 zł z Wykonawcą jest PAROL Zakład Usługowo Remontowo Budowlany Jerzy Parol. 

Również dokonaliśmy wyboru wykonawcy w przetargu na zadanie pn. „Ograniczenie emisji 

zanieczyszczeń poprzez wyminę oświetlenia zewnętrznego w Mieście i Gminie Pilawa”. W dniu 

28.07.2023 zawarto umowę na kwotę 247 819,17zł z Wykonawcą ELPOL Usługi Elektryczne Paweł 

Białecki. Jest to pierwsze zadanie z tego rodzaju , ponieważ mamy zaplanowane dwa zadania, z 

dofinansowaniem WFOŚiGW oraz z Urzędu Marszałkowskiego. Obecnie jest realizowane zadanie 

dofinansowane z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 200 000 zł. To zadnie już zostało 

zrealizowane, jesteśmy na etapie odbiorów, natomiast trwa realizacja kolejnego. Dokonaliśmy wyboru 

wykonawcy w przetargu na zadanie pn. „Budowa świetlicy wiejskiej w sołectwie Niesadna-

Przecinka”. Wykonawcą jest firma Budi-Tech Wojciech Bartniczak z ofertą w cenie 529 931,20zł. Jest 

to zadnie, na które również otrzymaliśmy dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 

150 000 zł. Ponadto ogłosiliśmy przetarg na realizację zadania pn. „Projekt budynku Domu Kultury w 

Trąbkach”. W przetargu wpłynęło 12 ofert, najtańsza oferta jest niższa, niż środki zabezpieczone w 

budżecie i wynosi 124 845zł, najdroższa jest z ceną 446 490zł. Trwa analiza ofert, jest sezon 

urlopowy, więc zostawiliśmy sobie dłuższy czas na przygotowanie dokumentacji, stąd jeszcze nie 

dokonaliśmy wyboru wykonawcy, musimy też sprawdzić najtańsze oferty, żeby mieć gwarancję, że to 

zadanie zostanie wykonane. Ogłosiliśmy przetarg na realizację zadania pn. „Rozbudowa i przebudowa 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Gocławiu – etap II i etap III”, czyli budowa sali gimnastycznej, 

biblioteki, czytelni, obserwatorium wraz z zagospodarowaniem terenu. Wpłynęły 3 oferty, najtańsza z 

ceną 7 917 094,58zł, najdroższa przekroczyła 11,5 mln zł. Trwa analiza ofert. Na to zadanie są 

pieniądze od Marszałka Województwa Mazowieckiego wysokości 4mln zł, ale one są rozpisane do 

roku 2025. My ogłosiliśmy przetarg w taki sposób, żeby zadanie zakończyło się do końca przyszłego 

roku, stąd musieliśmy dziś pieniądze przesuwać. Ogłosiliśmy przetarg na realizację zadania pn. 
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„Przebudowa drogi gminnej w Łucznicy” – jest to droga prowadząca do Starej Huty. Przetarg wyszedł 

drogo, wpłynęło 5 ofert, najtańsza z ceną 1 012 638,13zł, najdroższa z ceną 1 147 318,79zł. Na to 

zadanie dostaliśmy od Nadleśnictwa Celestynów 677 000 zł, więc podejmujemy się tego zadania, 

chociaż ta droga mniej służy nam, bardziej Lasom Państwowym i Gminie Garwolin. Stąd Wójt Gminy 

Garwolin zapewnił, że dołoży środki w wysokości 100 000 zł, my również przeznaczyliśmy na to 

zadanie 100 000 zł. Okazało się, że w raz jest to za mało i uznaliśmy, że szkoda na to pieniędzy 

dokładać, więc unieważniliśmy przetarg i rozmawialiśmy z Nadleśnictwem na temat wprowadzenia 

ewentualnych zmian, zmniejszenia zakresu lub zmiany techniki wykonania drogi. Nadleśnictwo w 

najbliższym czasie ma dać odpowiedź. Robota jest prosta i w dobrym terenie, ale kwota jest dla nas za 

duża i nie chciałaby takich pieniędzy wydawać i ma nadzieję, że uzyska zgodę na zmianę zakresu 

zamówienia. Ogłosiliśmy również przetarg na realizację zadania pn. „Modernizacja infrastruktury 

sportowej na stadionie miejskim w Pilawie”. Na to zadanie otrzymaliśmy dofinansowanie w 

wysokości 200 000zł od Marszałka Województwa Mazowieckiego na dalszy etap wymiany 

ogrodzenia. Nie wpłynęła żadna oferta, jesteśmy na etapie szukania wykonawcy zadania, ponieważ 

zadanie jest do wykonania w tym roku. Ogłosiliśmy trzeci przetarg na realizację zadania pn. 

„Wykonanie robót budowlanych na terenie wokół zabytkowego pomnika Ignacego Hordliczki w 

Trąbkach”. W przetargu ponownie wpłynęła tylko jedna oferta. Na to zadanie mamy dofinansowanie z 

LGD ze środków unijnych, ale tylko 116 000 zł, bo tylko tyle mogliśmy uzyskać. Liczyliśmy, że 

będzie to kosztowało niecałe 400 000 zł, ale oferta jest na prawie 600 tyś zł. Uważa, że to zadnie nie 

jest warte takich pieniędzy. Sprawdzamy w Mazowieckiej Jednostce Wdrażania Programów Unijnych, 

czy możemy to zadanie wydłużyć do przyszłego roku, żeby wydłużyć termin i poszukać kogoś, kto 

wykona to zadanie taniej. Trwa analiza możliwości wykonania tego zadania. Nie chcemy stracić tej 

dotacji, ale też nie możemy wydawać tak dużych pieniędzy na taki zakres, więc najprawdopodobniej 

to postępowanie przetargowe zostanie unieważnione. Wszczęto przetarg na zadanie „Program 

Cyfrowa Gmina” – System Elektronicznego Biura Obsługi Interesanta. Otwarcie ofert jest w dniu 

dzisiejszym.   Przeprowadziliśmy zapytanie ofertowe na realizację zadania pn. „Modernizacja Miejsca 

Pamięci w Mieście i Gminie Pilawa”. Jest to pomnik na końcu Pilawy, przy skrzyżowaniu z drogą do 

Łucznicy. Na to zadanie otrzymaliśmy środki z Samorządu Województwa Mazowieckiego. 

Wykonawcą będzie firma Budi-Tech Wojciech Bartniczak z ofertą za cenę 61 420,90zł. Umówiliśmy 

się na 25 sierpnia na wbicie pierwszej łopaty. Jest to Pomnik AK, są w to księża zaangażowani, 

uzyskaliśmy zgodę IPN, z którym również konsultowaliśmy ten zabytek, więc chcemy rozpocząć to 

zadnie w tym roku, po naszej stronie jest tylko częściowy udział własny. Uzyskaliśmy zgodę 

Nadleśnictwa, bo to na ich terenie pomnik jest usytuowany. Nadleśniczy wyraził pisemną zgodę na 

przeprowadzenie prac modernizacyjnych. Generalnie będzie to nowy pomnik, ponieważ to co jest, już 

się do niczego nie nadaje. Wszczęliśmy również zapytanie zapytanie ofertowe na realizację zadania 

pn. „Modernizacja budynku siłowni w m. Wygoda”. Wyłoniono wykonawcę Budi-Tech Wojciech 

Bartniczak z ofertą w cenie 49 877,04zł. Wszczęto zapytanie ofertowe na realizację zadania pn. 

„Modernizacja budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Puznówce”. Wykonawca już się kontaktował 

z Prezesem OSP w sprawie wejścia w teren. Wartość tego zadania to 139 337,66zł. 

Burmistrz poinformowała ponadto, że do wczoraj było składanie wniosków na kolejną edycję 

Polskiego Ładu. Ma zostać rozstrzygnięty podobno jeszcze przed wyborami. Mogliśmy złożyć 3 

wnioski, ale nie było potrzeby z uwagi na brak środków. Z informacji jaką uzyskaliśmy jeden 

wniosek, który był konieczny do złożenia musi być do kwoty 2 mln zł, drugi może być większy, ale 

nie mogą łącznie przekraczać 8mln zł. Analizując nasz budżet i duże wydatki związane z realizacją 

dużych inwestycji, chcieliśmy złożyć wniosek na szkołę w Gocławiu, ale niestety wczoraj się okazało, 

że nie możemy tego zrobić, dlatego, że mamy tu już ogłoszony przetarg, a w Polskim Ładzie trzeba 

czekać na promesę inwestycyjną i dopiero wówczas rozpoczynać działanie. Nowy program Polski Ład 

nie dopuszcza zadań realizowanych w trybie zaprojektuj i wybuduj, czyli trzeba mieć gotową 

dokumentację i pozwolenia na budowę na te zadania, które wynikają z przepisów prawa budowlanego, 

bądź zgłoszenie na te rzeczy, które byłyby remontowane. Ostatecznie, skoro mamy dokumentację na 

kolejny etap Centrum Przesiadkowego, gdzie wiemy, że będziemy musieli swoje środki dołożyć. Więc 

wczoraj, już bardzo późno złożyliśmy wniosek na Centrum Przesiadkowe, natomiast drugi wniosek 

dotyczył budowy dróg i ulic na terenie całej gminy. 

Natomiast był nabór na w ramach Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych, tam są takie 

obwarowania, że niewiele z naszych dróg się kwalifikuje do wniosku, żeby uzyskać odpowiednią 
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liczbę punktów. Złożyliśmy wniosek na przebudowę ul. Miodowej w Pilawie oraz powieliliśmy 

wniosek na ul. Przemysłową i na ul. Wyszyńskiego w stronę targowiska, trochę go 

zmodyfikowaliśmy. Ma nadzieję, że tym razem dostaniemy dofinansowanie. Do wczoraj była 

możliwość złożenia wniosku na kolejny nabór związany z ochroną zabytków. Był to dodatkowy 

nabór, generalnie głównie dla tych gmin, które nie dostały środków poprzednim naborze. W 

poprzednim naborze środki otrzymały głównie parafie, my dostaliśmy również na pomnik pod 

Natolinem prawie 150.000 zł na jego renowację i modernizację - pomnik ten jest wpisany do rejestru 

zabytków konserwatora. Ponieważ była możliwość złożenia wniosków do drugiego naboru, właściciel 

starej huty złożył wniosek do nas, żebyśmy mogli złożyć do tego programu i ewentualnie, żeby mógł 

uzyskać środki na remont starej huty. W pierwszym naborze nic nie dostał, ponieważ generalnie 

dofinansowanie dostały kościoły i my dostaliśmy na kościół w Trąbkach, ponieważ jest wpisany do 

gminnego rejestru zabytków. Właściciel starej huty złożył wniosek na ok. milion zł na prace przy 

remoncie starej huty, zapowiedział, że 2% wkładu własnego wpłaci do budżetu, stąd złożyliśmy 

wniosek do Programu. Z punktu widzenia ustawy o ochronie zabytków, gmina też ma obowiązek dbać 

o zabytki, które leżą na jej terenie, stąd nie możemy omówić złożenia wniosku, bo też nam na tym 

zależy. Zależy nam też na tym, żeby budynek nie niszczał, Właściciel go kupił, chce, coś z nim zrobić 

co na pewno przyczyniłoby się do poprawy estetyki i funkcjonalności miejscowości Trąbki, to taki 

gest należało uczynić, stąd taki wniosek wczoraj został złożony. 

Burmistrz poinformowała, że otrzymała informację z Państwowego Gospodarstwa Leśnego 

Lasy Państwowe Nadleśnictwo Garwolin o zakupie lasów i gruntów przeznaczonych na zalesienie, 

położonych na terenie wszystkich miejscowości gminy za wyłączeniem miejscowości Łucznica i 

Jaźwiny, ponieważ te miejscowości należą do Nadleśnictwa Celestynów. Nadleśnictwo Garwolin jest 

zainteresowane zakupem gruntów leśnych do zalesienia i kto będzie chciał oferty może składać w 

Nadleśnictwie osobiście bądź mailem. W ofercie sprzedaży należałoby wskazać nr ewidencyjny 

działki, miejsce jej położenia, nr księgi wieczystej, zaświadczenie o przeznaczeniu działki 

miejscowym planie zagospodarowani przestrzennego, w przypadku braku planów - informację 

dotyczącą zapisów studium uwarunkować i kierunków zagospodarowania przestrzennego, a w 

przypadku braku tego planu oraz tego studium - decyzję o warunkach zabudowy i zagospodarowania 

terenu – zalesienie. W informacji otrzymanej z Nadleśnictwa jest podany nr telefonu do kontaktu, ta 

informacja jest na naszej stronie internetowej, jak również przekazaliśmy ją dziś sołtysom, żeby mogli 

wywiesić je w swoich miejscowościach, bo być może mieszkańcy będą zainteresowani.  

Burmistrz poinformowała również, że Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

nadesłała informację dotyczącą płatności dla małych i średnich gospodarstw. Rolnicy, który posiadają 

gospodarstwa do 5ha i złożyli wniosek o przyznanie płatności za 2023 rok mogą ubiegać się o 

przyznanie płatności ryczałtowej. Stawka pomocy to 225€, nie więcej niż 1225€ na gospodarstwo. 

Wnioski należy składać do ARiMR, natomiast opłata ryczałtowa na pewno będzie większa niż zwykła 

kwota wynikająca z wniosku o płatność. Ta informacja również jest na naszej stronie internetowej 

oraz została przekazana sołtysom do wywieszenia.  

Burmistrz poinformowała, że w ramach bieżącej działalności w czasie od ostatniej sesji Rady 

Miejskiej podjęła dwa zarządzenia dotyczące zmian w budżecie Gminy na 2023 rok. W jednym 

przypadku było to zwiększenie i zmniejszenie planu wydatków o 62.000zł, były to zmiany w planie 

wydatków w ramach danego działu budżetu w celu prawidłowej realizacji budżetu. Drugim 

zarządzeniem zmniejszony został plan dochodów o 386 zł i zwiększony został plan wydatków o środki 

otrzymane z funduszu pomocy na jednorazowe świadczenia pieniężne.  

Pytań do sprawozdania nie było. 

 

Ad. 7 Wnioski i oświadczenia radnych. 

 Radny T. Przybysz zapytał, kiedy ruszy budowa wodociągu w Jaźwinach. Jest straszna susza i 

ludzie mają problem z wodą. W tamtym roku również była susza i strażacy dowozili wodę. Ten rok 

jest taki sam.  

 Burmistrz przypomniała radnemu, że mówiła o tym na poprzedniej sesji, bo takie pytanie 

wówczas również zadawał. Nic więcej nie powie, zadanie jest planowane do wykonania w roku 2023. 

Dokumentacja jest na etapie uzgodnień i dopóki nie otrzyma dokumentacji i pozwolenia na budowę na 



  

6 

 

to zadanie, nie może mówić o faktycznej realizacji. Ma świadomość, że jest sucho, że jest to problem, 

Natomiast wykonanie dokumentacji trwa. Trzeba to uzgodnić, tak jak rozmawialiśmy. Rok się jeszcze 

nie skończył, zadnia do wykonania mamy w ciągu całego roku kalendarzowego, a rok kalendarzowy 

kończy się z końcem grudnia, więc zakłada, że najwcześniej w październiku wejdzie wykonawca w 

teren. Nie jest to duże zadnie, ale należy pamiętać, że tam jest przejście pod torami i to jest ten 

podstawowy problem, który w dużym stopniu spowalnia to zadanie, bo uzgodnienie trwa nie krócej 

niż 3 miesiące. Najpierw trzeba było to zrobić, później trzeba uzyskać decyzję o warunkach 

zabudowy, co też trwa ok. 3 miesięcy, wykonanie projektu i uzgodnienie kolejne 3 miesiące, więc 

będzie się cieszyła jak będzie można wejść w październiku.  

 Radny T. Przybysz podziękował Burmistrzowi Pani A.  Łubian oraz Kierownikowi Referatu 

Ochrony Środowiska Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej Pani M. Kierzkowskiej za realizację 

zadania dotyczącego odbioru folii rolniczej, worków po nawozach, big bagów. Zakończyła się 

realizacja zadanie, w które mocno się zaangażował. Firma, która się podjęła realizacji tego zadania 

bardzo sprawnie to wykonała. Rolnicy są bardzo wdzięczni za to, że ten problem zniknął.  

 

Ad. 8 Sprawy różne. 

 Sołtys wsi Niesadna Pani A. Rżysko w imieniu własnym i mieszkańców Niesadnej 

podziękowała Burmistrzowi i Dyrektorowi MGOK Pani S. Zakrzewskiej za dofinansowanie pikniku w 

Niesadnej, który odbył się 6 sierpnia br. oraz za ich obecność na pikniku.  

 Burmistrz odpowiedziała, że zapisała sobie, żeby powiedzieć na końcu sesji, ponieważ chciała 

podkreślić, że nowa Pani Sołtys mocno się zaangażowała, żeby zorganizować festyn dla swoich 

mieszkańców. Rzeczywiście we współpracy z Urzędem Miasta i Miejsko-Gminnym Ośrodkiem 

Kultury Pilawie festyn się odbył. Była pod wrażeniem zaangażowania Pani Sołtys, Rady Sołeckiej i 

Koła Gospodyń Wiejskich, bo w ramach swoich środków LGW mają namioty, stoły. Teren został 

przygotowany, uporządkowany, wszystko zostało pięknie przygotowane na działce sąsiadującej z 

naszym budynkiem. Pani Sołtys wystarała się od właścicieli o zgodę. Piknik się odbył, my się tylko 

włączyliśmy, żeby pomóc w organizacji dofinansowaliśmy trochę muzyki i mały koncert. Dużo pracy 

zostało wykonanych przez Panią Sołtys i mieszkańców Niesadnej. Organizatorzy zafundowali swoim 

mieszkańcom za darmo grilla, napoje i ciasto. Była świetna zabawa, bo pogoda też dopisała. Burmistrz 

podziękowała Sołtysowi i mieszkańcom Niesadnej za takie zaangażowanie, myśli, że mieszkańcy 

Niesadnej długo będą to pamiętać, a tym bardziej, że Pani Sołtys „na wejściu” się tak mocno 

zaangażowała. Było jej bardzo przyjemnie, że mogła wraz z Panią Dyrektor się w to włączyć i pomóc 

w organizacji. Tam gdzie jest chęć współdziałania, to my również się włączamy, bo to wszystko jest 

dla naszych mieszkańców. Podziękowała również Dyrektorowi i pracownikom MGOK, bo na pikniku 

było też malowanie buziek, zabawy były, plus Pan Artur prowadził ten piknik, więc to też wyszło. 

Cieszy się, że to się tak udało. Burmistrz poinformowała ponadto, że przed nami kolejne dwa pikniki, 

czyli już pierwszy piknik jest 26 sierpnia na Wygodzie, gdzie Pani Sołtys wspólnie z radnym Panem J. 

Paradowskim podjęła inicjatywę, żeby to zorganizować, oczywiście włącza się w to MGOK, żeby 

wesprzeć i pomóc przy organizacji. Pani Sołtys z Kalonki również taką inicjatywę podjęła i 27 

sierpnia w Kalonce odbędzie się piknik również we współpracy z Urzędem i MGOK. Pani Sołtys 

również podjęła inicjatywę, pewne rzeczy sami przygotowali i też ma nadzieję, że szykuje się dobra 

zabawa. Burmistrz pogratulowała sołtyskom odwagi, pomysłów i prosiła żeby pamiętać, że razem jest 

po prostu łatwiej. W imieniu sołtysów zaprosiła wszystkich na pikniki, żeby zobaczyć jak nasze 

sołectwa potrafią się bawić.  

 Radny M. Jarosławski zgłosił, że na drodze dojazdowej do Drukarni Ragus cały czas stoi 

woda. W upalne dni jest duża kałuża, prawdopodobnie pękła tam rura. 

 Burmistrz odpowiedziała, że wie o tym, Pan Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej 

również wie, ale obecnie jest na urlopie.  

 Burmistrz oznajmiła, że chciałaby się spotkać z radnymi po sesji, ponieważ Gmina ma 

obowiązek utworzyć nową Gminną Ewidencję Zabytków. Tak jak wspomniała na początku, ochrona 

zabytków, które znajdują się na terenie Gmina należy do obowiązków gmin. Mamy przede wszystkim 

zapewnić warunki prawno-organizacyjne i ewentualnie finansowe umożliwiające trwałe zachowanie 
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zabytków ich zagospodarowanie i utrzymanie. Ponieważ jesteśmy w miarę przygotowani z tym 

dokumentem, bo prace nad nim trwają, zanim to pokażemy ogółowi, chciałaby, aby radni też na to 

zerknęli, żeby mogli podyskutować o tym. Pani, która się tym zajmuje, bo trzeba mieć pewną wiedzę 

dotyczącą zabytków, zaproponowała szereg różnego rodzaju budynków, głównie na terenie całej 

gminy i zanim podejmiemy dalsze kroki, chciałaby, korzystając z dzisiejszego spotkania, żeby 

spokojnie nad tym usiąść i rozważyć, które z tych zaproponowanych obiektów będziemy wprowadzać 

do Rejestru zanim to upublicznimy. Później będzie procedura uchwalenia, natomiast na razie 

chciałaby, żebyśmy o tym porozmawiali i zanim spotka się z radnymi na komisjach, chciałaby kilka 

spraw omówić, więc bardzo prosi, żeby radni pozostali po sesji.  

 Burmistrz przypomniała, że już kilkakrotnie rozmawiała na temat przeniesienia pomnika z ul. 

Dworcowej. W przygotowanym projekcie w ramach tegorocznych środków od Marszałka dotyczących 

terenów przed dworcem i terenów parku, założyliśmy modernizację pomnika bohaterów wojny i 

zaproponowaliśmy przeniesienie tego pomnika z ul. Dworcowej. Rozmawiała dziś z księdzem 

Szarkiem, bo będzie spotkanie AKowców i z nimi również będzie na ten temat rozmawiać. Jest z tym 

pewien problem, który polega na tym, że na tej tablicy jest upamiętnienie miejsca, siedziby AK 

obwodu Pilawskiego i tablica wskazująca te 20 osób, które zostały rozstrzelane. Na tej tablicy jest 

napisane, że w tym domu w określonych latach była siedziba placówki AK – taka jest tablica. Jest też 

napisane, co się tam wydarzyło, kto dowodził i kto zginął. Będzie jeszcze rozmawiała z IPN jak to 

zrobić, bo mamy już miejsce na to, tylko zapomniała, co jest na tej tablicy, bo jeżeli tam jest napis „w 

tym domu…” to tablica powinna zostać na tym domu, a na kamieniu ewentualnie moglibyśmy zrobić 

napis, który nawiązywałby do tego. Zasięgnie informacji z IPNu jak do tego podejść, nie jest to gminy 

i Gmina nie ma do tego prawa i nie może naruszać określonych zasad. Miejsce mamy, uwzględniamy 

to w projekcie, jest to skosztorysowane, tylko wczoraj dopatrzyła się, jaki jest napis na tablicy i 

zaczęła mieć wątpliwości. Być może Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Pilawy ma jakieś 

propozycje.  

 Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Pilawy Pan A. Trzeciak odpowiedział, że nie ma 

żadnych propozycji, tylko dzieci osób, które były zaangażowane w działalność AK, wystąpiły z takim 

wnioskiem. Powiedział, że jeżeli będzie spotkanie z AKowcami, to można będzie jakiś kompromis 

osiągnąć. Jest to mądra decyzja Pani Burmistrz 

 Radny K. Gawryś zapytał czy nie można na pomniku umieścić napisu, że jest to tablica z 

domu przy ul. Dworcowej? 

 Burmistrz odpowiedziała, że też rozważała to, ale musi na to uzyskać zgodę.  

 Sołtys wsi Trąbki Pani K. Suchecka podziękowała Dyrektorowi MGOK Pani S. Zakrzewskiej 

za wczorajsze kino plenerowe. Bardzo się podobało i było bardzo dużo mieszkańców. 

 Dyrektor MGOK Pani S. Zakrzewska podziękowała KGW z Trąbek i wszystkim kołom 

gospodyń wiejskich za to, że włączają się w kina plenerowe, stają ze swoim stoiskiem z watą cukrową, 

czy popcornem i też jest to jakieś urozmaicenie naszego kina. 

 

Ad.9 Zamknięcie sesji.  

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani  

D. Niemiec-Jóźwicka zamknęła LXVIII Sesję Rady Miejskiej w Pilawie. 

 

Protokołowała: E. Lemieszkiewicz 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Pilawie 

Dorota Niemiec-Jóźwicka 


